
Klimaatvraagstukken 
in de opleiding

Hallo mevrouw Stigter, 

Het is alweer een jaar geleden dat ik op Markland 

College in Zevenbergen zat, waar u in de 

theoretische leerweg mijn mentor en docente Duits 

was. Ik heb veel aan uw hulp gehad bij het maken 

van mijn keuzes. Ik vond u de beste mentor die ik 

ooit gehad heb! Op mijn vragen kreeg ik dezelfde 

dag nog een reactie en binnen een paar dagen 

kreeg ik uitleg of was iets voor me geregeld. 

Tot vlak voor mijn TL-examen was ik er nog niet uit 

welke vervolgopleiding ik zou kiezen. Door corona 

gingen de open dagen niet door. De mbo4-opleiding 

Urban green development bij mbo Curio sprak me 

aan, omdat die heel goed paste bij mijn interesse 

in milieu en klimaat. Ik ben er toen meer over gaan 

gelezen en heb via Teams een gesprek gehad 

Vmbo-parel: Sil Lips (16 jaar) in 2022 - van vroeger naar nu

vmbo25jaar.nlvmbo25jaar.nl

met een docent en ook met een student, die heel 

enthousiast was over de opleiding.  

‘Urban green development’ is echt een thema van nu. 

Het gaat over groen terugkrijgen op zoveel mogelijk 

plekken in de stad. Over een jaar of twintig woont 80% 

van de mensen in steden. Mensen worden blij van 

groen; een groene omgeving is bovendien gezond. Je 

hoort nu steeds dat we allemaal ons steentje moeten 

bijdragen aan klimaatvraagstukken, omdat het anders 

echt de verkeerde kant opgaat. Daar ben ik in de 

opleiding erg mee bezig en ook thuis met mijn ouders. 

We proberen ook reclame voor de opleiding te maken 

om meer mensen aan te spreken om met het klimaat 

bezig te zijn. De opleiding is nieuw en, omdat hij  in 

coronatijd is gestart, onder de radar gebleven. We 

zijn nu met twaalf eerstejaars, maar de belangstelling 

groeit gelukkig snel. 

van 2022
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Een belangrijk vak bij ons is toegepaste biologie: 

een combinatie van biologie, wis-, natuur- en 

scheikunde. Daarnaast doen we veel opdrachten 

in de vorm van projecten voor gemeenten, 

bedrijven of soms voor Curio zelf. Het is veel leuker 

om vragen in het echt te onderzoeken dan als 

opdracht uit een boek. Van de gemeente Bergen 

op Zoom kregen we de opdracht om een mooie 

bestemming te bedenken voor een lege vlakte 

naast een Curio-school. We moesten rekening 

houden met een aantal eisen van stakeholders en 

met wensen van omwonenden. Dan begin je met 

een onderzoek naar wat er op die plek vroeger 

is geweest en hoe het er nu uitziet. Uiteindelijk 

hebben we een ontwerp voor een paviljoenpark 

gemaakt, dat over twee jaar echt uitgevoerd gaat 

worden. 

Voor deze opleiding moet je groen leuk vinden, 

je moet goed kunnen luisteren, openstaan voor 

ideeën van anderen en samenwerken. Verder moet 

je goed kunnen presenteren en het fijn vinden 

om met je handen te werken. Engels spreken is 

een pré, want er zijn veel internationale bedrijven. 

Ik ga stagelopen bij de gemeente Moerdijk (de 

bijvriendelijkste gemeente van Nederland) met 

een medewerker, die allerlei projecten uitvoert 

op het gebied van groen en biodiversiteit. Hierna 

ga ik misschien doorstuderen aan een hbo-

opleiding om me verder te specialiseren. Er zijn ook 

internationale opleidingen gericht op biodiversiteit 

en milieu, maar die zijn in het Engels; ik moet nog 

even kijken of ik dat wil. Ik weet wél al zeker dat ik wil 

gaan werken in een adviserende rol, bijvoorbeeld 

bij een groot groenbedrijf, een adviesbureau of een 

gemeente. 

Ik denk dat drie dingen kunnen zorgen dat vmbo’ers 

makkelijker een beroepsopleiding kunnen kiezen. 

Opleidingen kunnen op vmbo-scholen komen 

uitleggen hoe de opleiding eruit ziet. Als scholier 

zelf is het slim om veel open dagen te bezoeken, 

om een beeld te krijgen van wat er is. En je kunt 

rondvragen bij familie en vrienden of zij iemand 

kennen die de opleiding volgt en hoe dat bevalt. Zo 

heb ík het gedaan. Ik merk trouwens wel verschillen 

met het vmbo. Wij hebben in de opleiding veel 

deadlines. Dat wordt maar één keer verteld (dus niet 

zoals op het vmbo dat je er steeds aan herinnerd 

wordt), en als je je werk dan niet inlevert, dan ben je 

de sjaak...

  

Groetjes en tot ziens,

Sil Lips
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Hoe is het nu met Sil ?

Goed, maar superdruk! Sil zit nu het derde en laatste jaar van de opleiding Urban green development. 
Hij is druk bezig met het regelen van zijn afstudeerstage. Het plan voor na deze opleiding is concreter 
geworden: Sil wil hierna naar de HAS Hogeschool in Den Bosch om daar ‘Management van de 
leefomgeving’ te gaan studeren. Daar kijkt hij erg naar uit. 

Wie of wat was voor Sil belangrijk voor waar hij nu gekomen is? Daarover twijfelt hij geen moment: “Mijn 
ouders. Ze hadden geen idee aan wat voor avontuur ik zou beginnen, maar ze hebben me daarin altijd 100% 
gesteund waar ze maar konden.”  

ALS SCHOLIER ZELF IS HET SLIM OM VEEL OPEN DAGEN TE 

BEZOEKEN, OM EEN BEELD TE KRIJGEN VAN WAT ER IS

beroepskeuze

naar 2024
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